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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 199237-24 23/22715 

Tidspunkt:  Kl. 09.00 - 12.00 

Mødelokale: Lokale 1.13 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Annette Johansen (fast) 

Afbud:  Anne Spangtoft, Hans-Henrik Jacobsen 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber 

Gæster: - 

Referent:  Helle Petersen  

 

Dagsorden: 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

Godkendt 

 

2) Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

a) Aktivitetskalender flyttes til kommunens hjemmeside 

i) På sidste SR-møde spurgte vi til årsag og konsekvens af dette. Vi har stadig ikke 

fået svar på, hvorfor man har digitaliseret aktivitetskalenderen og ikke fx Senior 

Nyt? 

Det er blevet politisk besluttet på økonomiudvalget i oktober. 

Kommunen har tidligere indrykket annonce i Lokalavisen 1 gange om måneden. 

Der er 3 forhold der gør at man ændrer til digital version: 

1) Lokalavisen omdeles ikke i hele kommunen 

2) Deadline er 14 dage før – arrangementer der vedtages efter denne dato kom-

mer ikke med 

3) Formidler arrangementer som allerede er udsolgt 

 

Man kan få en trykt udgave af kommunens aktiviteter på bibliotekerne. 

 

b) Valgform til Seniorrådsvalg, ÆSU-møde den 6.11., pkt. 5I 

i) Hvorfor blev punktet sendt tilbage til administrationen til yderligere undersøgelse? 

ÆSU kom med et andet forslag som administrationen nu laver en beregning på. 

Sagen kommer på januar-mødet. 

 

c) Kulturelle arrangementer på plejehjemmene BPR 

i) Kommunen har inviteret til forskellige kulturelle arrangementer på kommunens 

plejehjem, bl.a. via nyhedsmails og i Lokalavisen. Har plejehjemmenes tilrettelæg-

gelse af disse været diskuteret på BPR-møderne? 

Det blev besluttet i foråret at pengene er lagt ud i BPR.  

 

Politikerne ønsker at nærmiljøet deltager og så er der ikke plads til de pårørende 

da brandmyndighederne regler sætter en begrænsning i antallet. 

På næste BPR møde skal man beslutte hvilke arrangementer man vil bruge mid-

lerne til i 2025. 

 

d) Plejehjemsalarmer 

i) Vi har i Lokalavisen kunnet læse, at der er alvorlige problemer med de såkaldte 

plejehjemsalarmer. Hvad går problemerne ud på? Har de været drøftet i BPR? Er 

der en løsning i Sigte? Nyt: Hvorfor er Seniorrådet ikke orienteret om problemerne, som tilsynela-

dende har stået på i lang tid 

 

Alle beboere på plejehjemmene har plejekald, hvor de kan tilkalde personalet. Det 

er disse plejekald der ikke fungerer.  

  

 Referat  
 

 Seniorrådet 2. december 2024 



 

 

 

Borgerne og de pårørende har hele tiden været orienteret om sagen og ingen bor-

gere har lidt overlast og medarbejderne har gået runder på plejehjemmene for at 

sikre at beboerne havde det godt.  

Der er nu indgået en midlertidig kontrakt med en ny leverandør for et halvt år. En 

hasteløsning, da vi ikke kunne nå at gå i udbud. De starter installationen på pleje-

hjemmene i denne uge. 

 

Nødkald, som hjemmeboende borgere kan visiteres til, fungerer fint. 

 

Der blev orienteret om at plejekaldene ikke virkede ved sidste Seniorråds-

møde. 

 

e) Besøg i Hjemmeplejen 

Seniorrådet har et ønske om møder med hjemmeplejen 3 gange om året. Seniorrådet  

ønsker at det er de 5 daglige ledere deltager i møderne og ikke kun med den overord-

nede leder Vibeke Brandhof. 

Charlotte mente at det var nok at der afholdes 2 møder om året – sommer og vinter 

og hvis der er noget principielt ind imellem, så tages det op med Charlotte i forbin-

delse med kvartalsmøde eller Seniorrådsmøderne. Og at det er lederen af Hjemmeple-

jen og lederen af Sygeplejen, der deltager i møderne fra Hjemmeplejen. 

 

d) Praktisk hjælp i hjemmet 

Seniorrådet havde et spørgsmål i forbindelse med praktisk hjælp fra privat leverandør. 

Det opleves at medarbejderne ikke ved hvordan man laver smørrebrød eller anvender 

en støvsuger korrekt. 

Charlotte svarede at alle der ansættes i Hjemmeplejen kører med som føl hos nogle er-

farne medarbejdere, som viser hvordan man gør og de får et rengøringskursus. 

Charlotte spørger både hjemmeplejen og den private leverandør hvordan de sikrer op-

læring af nye medarbejdere. 

 

3) Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

Halvdelen af direktion mangler pt, så vores direktør har fået ekstra opgaver.  

 

Vi har lidt udfordringer med at få ansat en ny overtandlæge i stedet for Sammia, der er stop-

pet.  

 

Friplejehjem – der afholdes møde med leverandører i december måned om ønsker til fripleje-

hjem. Der er ikke indgået kontrakt endnu. Der er 3 placeringer i kommunen i spil. 

 

Anemonen åbner 14. januar 2025 på Stationsvej i Hedehusene, hvor hjemmeplejen Vest tidli-

gere havde til huse. Halvdelen af huset er Pensionisternes Hus og halvdelen er demensdag-

hjem.  

 

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 06.11.2024? (fast punkt) 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

  M – Projekt Kom og vær med 

  M – Tilsynsrapport Distrikt 5 Hjemmeplejen 2024 

  M – Tilsynsrapport Sengeløse Plejehjem 2024 

  M – Tilsynsrapport Hjemmeplejen Distrikt 3 2024 

  M – Referat Seniorrådsmøde 30.09.2024 

  M – Nye regler på magtanvendelsesområdet 

  M – Pjece pixiudgave magtanvendelser 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  3A – Nøgletalsrapport oktober 2024 

  4I – 2.budgetopfølgning 2024 

  5I – Valgform til Seniorrådsvalg 

  6I – Afvigelsesrapportering af sagsbehandlingsfrister for 1.halvår 2024 

      

ÆSU brugte en del tid på at drøfte valgformen til Seniorrådsvalget. 

 

b. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 04.12.2024:  



 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M –Budgetbemærkninger 2025-2038 

M- Anvisning af boliger i Sundheds- og Omsorgscentret og Social- og Arbejds-

markedscentret 

M – Tilsynsrapport Styrelsen for Patientsikkerhed – Henriksdal Plejehjem. OK 

M -  Tilsynsrapport DFS Plus 2024 OK 

M – Referat Seniorrådsmøde 04.11.2024 

M – Grøn omstilling i kommunale kantiner og køkkener 

M – Orientering om borgmesterbrev om sundhedsreform.  

Tages op på næste SR-møde, da administrationen forbereder et oplæg om 

Sundhedsreformens konsekvenser for kommunen til næste ÆSU-møde 

M – Borgmesterbrev om sundhedsreform 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar).  

  4A – Forslag til prioritering af fordeling af midler til ældreområdet 

5A – Kriterier for fordeling af §79 midler i 2025 

6I – Kvalitetsstandard for ældre og sundhedsområdet 2025.  

Hvad er de mest markante ændringer i forhold til 2024? 
 

Der afgives et samlet høringssvar til alle 3 sager. Specielt om, hvordan man 

måler effekten af de forskellige tiltag 

 

4)  Politiske Sager – Orientering fra de fagpolitiske udvalg (fast punkt).  

For fremtiden nævner man kun udvalgene, hvis der er noget at rapportere fra dem. I ste-

det udarbejdes et årshjul, hvor vi kan følge centrale mærkesager gennem de forskellige 

politiske udvalg.  

a) Ældre- og Sundhedsudvalget (alle) - Gennemgået 

b) Arbejdsmarkedsudvalget (Annette) 

c) Plan- og miljøudvalget (Erik) 

d) Fritid- og Kultur (Hans-Henrik) 

e) Institution- og Skole (Anne) 

f) Socialudvalget (Finn) 

g) Teknisk udvalg (Elisabeth) 

h) Økonomiudvalg (Steen) 

 

5) Økonomi.  

a) Regnskab 2024 og budget 2025.  

Ikke behandlet. Kassereren på ferie. 

 

6) Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

a) Børge Mogensen vil ikke indstilles til Handicapprisen 

b) I anledning af den nye finanslov afvikles statstilskuddet på 2,4 mio. kr. til DÆ. I stedet 

konverteres pengene til en del af det kommunale bloktilskud, som disse råder over. I 

den anledning inviterer DÆ til dialogmøde med formænd/næstformænd den 5.12. eller 

9.12. Desværre kan hver Hans-Henrik eller Steen deltage. 

 

7) Borgmestermøde 9.12.24 

Charlotte skal have spørgsmålene til mødet ca. en uge før, dvs. mandag den 2.12. Steen 

indkalder til et formøde. 

Finn, Elisabeth, Hans-Henrik og Steen deltager i Borgmestermødet 

 

a) Steen har modtaget et dagsordenspunkt fra Finn 

b) Hvad er Seniorrådets rolle i Trafiksikkerhedsudvalget?  

c) Øvrige punkter:  

i) Kommunens kommunikationsstrategi, jf. pkt. 2a 

ii) Plejehjemsalarmer 

iii) Hedehusene Station 

iv) Valgformer, økonomi 

v) 400.000 kr. i bloktilskud til Seniorrådet 

vi) Arbejdet med sundhedsreformen 

vii) Bloktilskud til DÆ 

 

8) Hvem deltager i pensionisternes julefest? 



 

 

a) Elisabeth er tilmeldt. Steen tilmelder sig. 

Seniorrådet er kede af, at de ikke længere bliver inviteret til hhv. Pensionisternes 

Skovtur og Pensionisternes julefest. Seniorrådet savner også at blive inddraget i plan-

lægningen af de to arrangementer. 

 

9) Opfølgninger 

a) Besigtigelse af problematiske områder på Axeltorv og busterminal: Finn, Elisabeth og 

Annette. Ref. 04.11.24, pkt. 10b 

b) Spørgsmål til Lars Koch der er inviteret til januar mødet. Spørgsmål til Lars Koch tages 

op på dette møde. Ref. 04.11.24, pkt. 10c. Lars Kock aflyses 

 

c) Emner til orientering på kommende BPR-møder (fast punkt) 

Valg til seniorrådet, tilsyn, plejehjemsalarmer 

 

10) Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen).  

Savner levnedsbeskrivelser i Senior Nyt. Steen tager fat i Lokalavisen.  

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.) 

Mødet i sidste uge blev aflyst. Eva foreslog at der afholdes 3 uger om året 

– møderne skal ikke ligge sidst på ugen.  

c) Trafiksikkerhedsudvalget (Elisabeth):  

d) Regionsældrerådet (Steen): 

e) Ældrevenlige bydele (Erik og Hans-Henrik):  

f) BPR – herunder hjemlighed (fast punkt): redegør på vores BPR-møder, her-

under hjemlighed. 

• BPR Baldersbo: (Erik, suppleant Anne) møde og julefrokost på mandag 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) 

• BPR Henriksdal: (Annette, suppleant Steen)  

• BPR Sengeløse: (Anne, suppleant Elisabeth)  

• BPR Torstorp: (Elisabeth, suppleant Finn) – pt intet BPR på Torstorp 

 

11)  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Steen lægger Seniorrådsmøderne ind i Aktivitetskalenderen. Steen opfordrer til at alle møde-

datoer sendes til Steen, så de kan lægges ind i aktivitetskalenderen. 

Seniorrådsdatoerne sættes fremadrettet nederst i dagsordenen. 

 

12) Høringssvar (fast punkt) 

Der afgives et fælles høringssvar for alle 3 udvalgssager. 

 

13) Punkter til senere behandling 

 

a) Hvordan indføres en whistleblower ordning, ref. 04..11.24, pkt. 3d 

b) Hvordan har man tænkt sig at organisere det såkaldte ”samtilsyn”, jf. ref. 04.11.24, 

pkt. 3f 

 

14) Eventuelt (fast punkt) 

   Annette forslog en nytårskur / årsmøde til januar, hvor vi planlægger 2025 

 

15) LUKKET 

   Punktet blev afsluttet på fredagsmødet den 29.11 

 

 


